
Oświadczenie złożone 

przez senatora Józefa Zająca 

w dniu 16 lutego 2022 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów, wykonującego obowiązki ministra finansów 

Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

W związku z kierowanymi przez lokalne samorządy do mojego biura senatorskiego licznymi 

wątpliwościami dotyczącymi wydatkowania środków otrzymanych w ramach uzupełnienia subwencji 

ogólnej, przeznaczonych na finansowanie inwestycji w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę oraz 

kanalizacji, zwracam się z prośbą o odpowiedź na następujące pytania. 

Czy możliwa jest, w indywidualnych i uzasadnionych przypadkach, zmiana przeznaczenia wymienionych 

wyżej środków w zakresie kanalizacji na inwestycje w zakresie wodociągów i zaopatrzenia w wodę 

i odwrotnie? 

Znowelizowane przepisy ustawy z dnia 13 listopada 2003 r. o dochodach jednostek samorządu 

terytorialnego w art. 70f wskazują, iż „W roku 2021 gminy mogą otrzymać z budżetu państwa środki 

finansowe w kwocie 3 000 mln zł na uzupełnienie subwencji ogólnej, z przeznaczeniem na wsparcie 

finansowe inwestycji w zakresie kanalizacji”. Ustawodawca nie podaje szczegółowego katalogu zadań 

wchodzących w zakres inwestycji kanalizacyjnych. Zważywszy na to, iż integralnym i uzupełniającym 

elementem systemu oczyszczania ścieków komunalnych, dla którego sprawnego działania budowana jest sieć 

kanalizacyjna, są przydomowe oczyszczalnie ścieków, pytam: czy wymienione wyżej środki mogą być 

przeznaczone na oczyszczalnie ścieków, w tym przydomowe oczyszczalnie ścieków? 

Wyjaśnienie powyższych wątpliwości pozwoli na racjonalną realizację zadań będących w kompetencji 

jednostek samorządu terytorialnego. 

Józef Zając 


